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Ještě jednou vám přeji pohodový 
vstup do nového roku 2023, který 
doufám již bude o něco klidnější 
než roky předešlé.

Na tento rok máme schválený fi-
nanční rozpočet, který by měl zase 
posunout naše město o další kroky 
vpřed. Bylo však samozřejmostí se 

v této turbulentní době držet více při zemi a plánovat investiční 
akce, které náš rozpočet nějak nezatíží. Finanční rozpočet je více 
zaměřen především na zvýšené energie. Mohu však naše občany 
uklidnit, jelikož jsme již v minulosti postupovali ve vztahu k energiím 
velice zodpovědně, že ceny energií nejsou tak abnormálně zvýše-
né. Nájemné městských bytů zůstává na stejné úrovni, což zname-
ná, že patříme k nejmenším nájemným v rámci celé ČR. Ve Větřní 
je platba nájemného cca v rozpětí od 35,30 Kč - 77,22 Kč za metr 
čtvereční. Republikový průměr je cca 178,00 Kč za metr čtvereční. 
Nájemné z nebytových prostorů jsme také pro naše podnikatele 
nezvedali z důvodu udržení služeb v našem městě, jako je např. 
kadeřnictví, restaurace, obchody apod. V rámci odpadového hos-
podářství jsme i pro tento rok 2023 udrželi stejnou cenu za odpady 
jako v minulosti. Zároveň zůstáváme u bezplatného školkovného. 
V rámci tepelného hospodářství se osvědčila instalace kogenerač-
ních jednotek, jelikož navýšení u tepla je u koncesovaných i nekon-
cesovaných kotelen cca o 30 %. V rámci republikového průměru 
nám může každé město závidět, jelikož v některých městech bylo 

navýšení i přes 100 %. I v platbě za vodné a stočné jsme pod 
republikovým průměrem, jelikož zde došlo k celkovému navýšení 
cca o 19,97 Kč za kubický metr vodného a stočného, tzn., že ve 
Větřní platíme celkem 84,11 Kč. Rekonstrukcí a instalací úsporného 
veřejného osvětlení a světel ve veřejných budovách šetříme i na 
elektrické energii, což nám umožňuje neomezovat noční svícení 
v našem městě z důvodu bezpečnosti.

V rámci investičních akcí bychom rádi postavili parkoviště mezi 
budovou Jednoty a domem čp. 235. Dále hodláme vyřešit prostor u 
Armabetonu před garážemi. Zároveň dokončíme rekonstrukci vody 
a kanalizace ul. Za Kostelem a v létě by měla být otevřena veřejná 
střelnice. V současné době jednáme o bezplatném převzetí po-
zemku tzv. Pejskárny, kde bychom chtěli zachovat kynologický klub 
a zároveň vybudovat pro náš dorost skatepark. Zároveň jednáme 
o bezplatném převodu pozemku u tzv. statkového paneláku, kde v 
příštím roce vybudujeme parkoviště. Zároveň bude zpracován pro-
jekt k výstavbě chodníku a nového veřejného osvětlení v ul. Okružní 
s návazností na stávající chodník pod internátem až k „Papírnám“. 

Velký dík patří naší kulturní komisi pod vedením Bc. Kateřiny 
Šustrové, která pro nás připravila kulturní léto Plovárna 2023 
Větřní, kde si každý návštěvník bude moci vybrat z plejády nabídky 
vystupujících interpretů. Tyto akce zakončíme dne 9. září 2023 od 
14:00 hodin 7. ročníkem Slavností města Větřní, na které všechny 
srdečně zveme.

Mgr. Antonín Krák - starosta, 
zastupitelé města a pracovníci Městského úřadu Větřní.

Slovo starosty

Před dveřmi ordinace blikají lampičky a hoří pohřební svíce. Přicházejí rodiče s dětmi, aby naposledy 
poděkovali dětské lékařce.

MUDr. Jaroslava Vaníčková zemřela po tragické automobilové havárii 24. března 2023 ve věku 64 let.
Nastoupila po známém dětském lékaři MUDr. Miloši Lazarovi v roce 1989. Přes třicet let pomáhala dětem 

vyrovnávat se s nemocí, zbavovala je bolesti a sdílela s nimi radost z vyléčení.
Ve zvláštních podmínkách našeho města často pomáhala zejména matkám v obtížných životních situa-

cích. Léčila druhou generaci svých pacientů a byla pro ně nezpochybnitelnou autoritou.
Mezi občany požívala značné vážnosti. Ve dvou volebních obdobích ji zvolili do městského zastupitelstva. Vystupovala klidně a vždy 

podporovala návrhy, které směřovaly ve prospěch většiny obyvatel našeho města. Čest její památce! Nikdy nezapomeneme!

Zemřela oblíbená lékařka
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 Pozvánka na zasedání 
 zastupitelstva města

Zveme občany k účasti 
na jednání Zastupitelstva města Větřní,

které se bude konat 
v pondělí dne 19.6.2023 od 18:00 hod.

Zasedání zastupitelstva se uskuteční v zasedací místnosti 
- v domě čp. 296 ve Školní ulici ve Větřní 

(nad městskou knihovnou). 

Mgr. Antonín Krák, starosta města
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Dne 12.listopadu 2022 byli slavnostně přivítáni místostarostou 
města Větřní MUDr. Jaroslavem Vojtíškem v obřadní síni noví ob-
čánci našeho města. 

Naše pozvání přijali: Ivana Čížková s dcerou Eliškou, Kristýna a 
Michal Jiříčkovi se synem Jakubem, Michaela Kazdová a Jaroslav 
Běhounek s dcerou Natálií, Olga Kolářová a Michal Krejčí se synem 
Michalem, Hana a Daniel Tichý s dcerou Klaudií, Veronika Jana a 
Daniel Mrzenovi s dcerou Anetou, Růžena a Tomáš Řezankovi se 
synem Tomášem, Martina Nohejlová a Martin Svoboda s dcerou 
Viktorií.

Rovněž dne 4. března 2023 byli slavnostně přivítáni místostaros-
tou města Větřní MUDr. Jaroslavem Vojtíškem v obřadní síni noví 
občánci. 

Naše pozvání přijali: Barbora Janíčková a Petr Homer s dcerou 
Sofií, Jiřina a Vratislav Hronkovi se synem Vratislavem, Kristina 
a Martin Kolacia se synem Richardem, Kateřina Spáčilová a Adam 
Totzauer s dcerou Viktorií, Adriana Novotná a Michal Vegeš s dce-
rou Martinou.

Vítání občánků

Cyklus letošních přednášek v naší knihovně zahájil 18. ledna fo-
tograf a cestovatel Vladislav Hošek, který nás pozval nejprve do Slo-
vinska a návštěvníci tak mohli obdivovat nádherně rozkvetlé horské 
narcisové louky Julských Alp. Pak jsme se vrátili domů a užívali si 
fotografie zachycující svítání na Kleti a náladové snímky šumavské-
ho podzimu 2022. Na Šumavě jsme ještě zůstali a zavzpomínali 
na Emila Kintzla, znalce šumavské historie a místopisu, a vydali se, 
alespoň prostřednictvím fotografií, po jeho stopách.

25. ledna pokračoval Ing. Jiří Olšan v sérii přednášek o krumlov-
ských panských zahradách. Tentokrát byly na programu barokní 
zámecké zahrady a jejich vývoj do 2. světové války. Cyklus předná-
šek o zahradách byl uzavřen ve středu 29. března přednáškou na 
téma: Vývoj českokrumlovské zámecké zahrady po 2. světové 
válce do současnosti. 

8. února nám paní Jana Vítovcová představila alternativní dia-
gnostickou metodu, irisdiagnostiku.

To, že nedaleké Mirkovice byly místem, kde donedávna stál nej-
starší dům v Čechách, nám přišel ve středu 22. února objasnit ře-
ditel NPÚ v Českých Budějovicích Ing. Daniel Šnejd. U architektury 
jsme zůstali i 15. března a prostřednictvím PhDr. Daniela Kováře, 
ředitele českobudějovického archivu, jsme mohli nahlédnout do 
„šuplíku“ plánovaných, ale nerealizovaných stavebních projektů 
v Českých Budějovicích. 

Na další přednášky se můžete těšit opět na podzim.

Od loňského prosince do konce února měla přesah akce Odlož 
mobil v knihovně. Šlo o celostátní sběr vysloužilých mobilních te-
lefonů organizovaný firmou ASEKOL, jejímž smyslem bylo rozšíření 
povědomí o třídění vysloužilého elektrozařízení. V naší knihovně 

bylo shromážděno 68 starých telefonů, které byly předány jmeno-
vané firmě.

Všechny tyto akce plynule navázaly na loňskou činnost knihovny, 
která byla velmi pestrá. Kromě pravidelných vzdělávacích akcí pro 
veřejnost knihovnu často navštěvují žáci zdejší ZŠ a MŠ se svými 
pedagogy. Pro děti jsou připravovány knihovnické dílny, besedy o 
knihách a zajímavá čtení. Některé třídy si spolu s vyučujícími chodí 
pravidelně půjčovat i knihy na domácí četbu. A rovněž pravidelně 
knihovnu navštěvují děti z čtenářského klubu. Spolupráce s učiteli 
a žáky místní školy je velmi dobrá a pedagogům patří velký dík za 
snahu vést děti k četbě. 

V loňském roce knihovnu navštívilo celkem 7 792 návštěvníků, 
čtenáři si vypůjčili 15 225 dokumentů. Do fondu knihovny přibylo 
927 nových knih. Nové knihy přibývají i v letošním roce a vedle 35 
exemplářů titulů časopisů od ledna rozšířily nabídku ještě: Naše 
rodina, Krásný domov, Ona ví, Rodina a škola a Military.

Vzhledem ke zvyšování poštovních poplatků jsme byli nuceni 
zvýšit od 1.3.2023 sankční poplatky v naší knihovně následovně: 
1.upomínka 40,- Kč, 2. upomínka 60,- Kč, 3. upomínka 80,- Kč, 
4.upomínka 100,- Kč. Rovněž byl zvýšen poplatek za vyřízený po-
žadavek MVS - meziknihovní výpůjční služby - jde o poplatek za 
poštovné) 1 dokument 90,- Kč.

V souvislosti s tímto oznámením ujišťuji uživatele knihovny, že 
pokud vrací vypůjčené dokumenty ve stanoveném termínu, přede-
jdou placení těchto „zbytečných“ poplatků.

Registrační poplatek zůstává stejný jako v předešlých letech. 

 - mk -

Informace z knihovny
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Jazykové dovednosti
Jazykový Wocabee šampionát. 
Okresní kolo: Začátkem listopadu nás potěšila skvělá zpráva - 

naše třída 8. A získala 1.místo v okresním kole soutěže, 2. místo ob-
sadila 9. B a 3. místo 9. A. V úvodním kole celostátního šampionátu 
dosáhli naši žáci skvělého výsledku - denní průměr až 178 bodů 
(tzv. WocaPoints) na žáka. Pro lepší představu - jedna správná 
odpověď při procvičování slovíček znamená zisk přibližně 2-3 Wo-
caPoints bodů. 1. místo v okresním kole je výborný výsledek, jelikož 
celková účast ve čtvrtém ročníku šampionátu dosáhla rekordního 
počtu 44 387 žáků a studentů z celé České republiky.

Krajské kolo Wocabee šampionátu: 4. místo 8. A z 84 škol 
Jihočeského kraje.

Největší odměnou pro všechny, podle vyučujících anglického 
jazyka Ing. Blanky Pokorné a Mgr. Dmitrije Pustovalova, kteří žáky 
soutěží provází, je ale především radost z učení a také zlepšení 
jazykových vědomostí.

Olympiáda v anglickém jazyce: pěkné 7. a 8. místo v okr. kole 

Přírodovědné znalosti
Přírodovědný klokan: Soutěž pořádá Přírodovědecká fakulta 

Univerzity Palackého v Olomouci ve spolupráci s Pedagogickou fa-
kultou UP v Olomouci. Cílem soutěže je vzbudit zájem žáků o tech-
nické a přírodovědné obory. Soutěží žáci 8. a 9. tříd ZŠ. Žáci plní 24 
soutěžních úloh z matematiky, fyziky, chemie, biologie, zeměpisu a 
všeobecných znalostí, na jejich vypracování mají 40 min. Letošními 
vítězi se na naší škole stali: 1. místo Milan Pech 9. A, 2. a 3. místo 
Jana Reichardtová a Michal Homer, rovněž z 9. A.

Přírodovědně - výtvarná soutěž „Já a strom“: Zúčastnilo se jí 
56 žáků druhého stupně. Cílem soutěže je prohloubit vztah žáků 
k přírodě, prodloužit čas strávený venku v přírodě, posílit estetické 
vnímání, zlepšit své IT dovednosti a díky navazující jarní fotogra-
fické vycházce se žáci mohou zdokonalit ve fotografování. Pro rok 
2022/23 1. místo Mirek Cako 8. A, 2. místo Jan Fazekaš 7. A, 3. místo 
Barbora Slezáková 7. A.

Školní kolo biologické olympiády: I ve školním kole biologické 
olympiády dosáhli naši žáci dobrých výsledků a okresního kola postu-
pují Miriam Štindlová, Kateřina Gondeková, Jan Rohan a Matěj Mašek.

K poznání a k úctě k přírodě vede žáky trpělivě a soustavně 
Ing. Blanka Pokorná.

Sportovní dovednosti
Bruslení: jako každý rok i letos naši prvňáčci absolvovali kurz 

bruslení. Letos zimní stadion v Českém Krumlově zdolávali s paní 
učitelkou Mgr. Miroslavou Mrázovou a Mgr. Hanou Batíkovou.

Lyžařský výcvik: po delší odmlce se letos v únoru vydali na lyžař-
ský výcvik žáci druhého stupně. Prožili pěkný týden a pod vedením 
Mgr. Martina Kubaláka, Mgr. Pavla Koloucha a instruktora Tomáše 
Kalkuše si osvojili základy lyžování a snowboardingu. Za bezpečnou 
každodenní dopravu děkujeme panu Františku Majerovi.

Asociace školních sportovních klubů: Žáci se s učiteli tělocviku 
také pravidelně účastní okresních soutěží, jsou registrováni v AŠSK. 
Pěkného výsledku dosáhli například v basketbalovém turnaji, kde 
obsadili 3. místo.

Digitalizujeme
S končícím rokem 2022 jsme pro všechny žáky zpřístupnili 

„Mobiliář mobilních digitálních technologií.“ Škola obdržela v rámci 
Podpory národní obnovy - prevence digitální propasti 525.000,- Kč. 
Zakoupili jsme 26 ks notebooků Asus Expert, což je zařízení tzv. 
dva v jednom, tablet i notebook. Cílem je zpřístupnění mobilních 
digitálních technologií ve vzdělávání všem dětem i těm, kteří jsou 
znevýhodnění tím, že nemají vlastní zařízení. Žákům je mobiliář 
přístupný krátkodobě k běžné výuce nebo k dlouhodobému za-
půjčení. Žáci mohou, dle svých potřeb, navštěvovat tzv. digikoutek, 
který je přístupný všem žákům dle platného rozvrhu, k vypracování 
domácích úkolů, přípravě na vyučování, v rámci školní družiny či 
zájmových kroužků. Do mateřské školy jsme v rámci programu 
Digitalizujeme obdrželi 64.000,-Kč. Učitelky z mateřské školy se při 
výběru zaměřily převážně na nákup robotiky - robotických hraček 
a programového vybavení.

„Pomáháme školám k úspěchu“
Naše škola je dlouhodobě zapojena do projektu z nadace man-

želů Kellnerových „Pomáháme školám k úspěchu“, který se zamě-
řuje na rozvoj čtenářství a pisatelství . Klíčovou roli v tomto projektu 
hrají pedagogové, kteří se snaží žákům, např. formou “ čtenářských 
a pisatelských dílen“ účinně pomáhat k tomu, aby se stali dobrými 
čtenáři a pisateli. Tomuto napomáhají např. i metody kritického 
myšlení, se kterými se zapojení pedagogové seznamují na výjezd-
ních zasedáních. Z projektu jsme jako škola získali mnoho knižních 
titulů, které mohou jak žáci, tak i pedagogové využívat ve výuce 
napříč všemi ročníky a předměty. Pro žáky jsou tyto metody velmi 
přínosné, protože prohlubují kritické myšlení a zlepšují čtenářskou 
gramotnost, která je pro jejich budoucí život stěžejní. 

Přejeme našim dětem úspěšný fyzický i duševní růst a děkujeme 
všem, kteří jsou při této cestě jejich oporou a vzorem.

Marie Vysušilová, Ing. Blanka Pokorná, 
Mgr. Anna Hundsnurscherová, ZŠ a MŠ Větřní

Střípky ze základky - úspěchy našich žáků

Město Větřní a ZŠ a MŠ Větřní se zapojily do programu vyhláše-
ného hejtmanem Jihočeského kraje „My v tom Jihočechy nenechá-
me“, jehož cílem je podpora rodin s dětmi do dovršení 3 let věku 
a rodin s dětmi pobírající příspěvek na péči do dovršení 8 let věku, 
dále podpora uživatelů starobního a invalidního důchodu s při-
hlédnutím k aktuální ekonomické situaci.

Škola využila této výzvy ke kompenzaci výdajů za školní stravo-
vání. Do programu se zapojilo 55 dětí a žáků, celková výše dotace 
byla schválena ve výši 158.128,- Kč a byla určena na období od 
září 2022 do ledna 2023. Výsledkem tohoto programu je, že počet 
odebíraných obědů se zvýšil, tudíž u nás ve Větřní splnil svůj cíl, 
pomoci rodinám s dětmi.

Město Větřní prostřednictvím dotačního programu „My v tom 
Jihočechy nenecháme II.“ podpořilo 5 rodin s dětmi do dovršení 
3 let věku, 1 rodinu s dětmi pobírající příspěvek na péči do dovrše-
ní 8 let věku ve výši 4.000,- Kč pro žadatele v celkové výši podpory 
24.000,- Kč, dále 26 uživatelů starobního a invalidního důchodu 
žijících samostatně ve výši 4.000,- Kč a 1 uživatele starobního 
důchodu žijícího ve společné domácnosti s dalšími spolužijícími 
osobami ve výši 3.000,- Kč v celkové výši podpory 107.000,- Kč. Žá-
dosti o podporu bylo možné podávat Městu Větřní do 31.10.2022. 
Všichni žadatelé, pokud splnili podmínky podpory v programu, byli 
podpořeni a v průběhu měsíců listopad a prosinec jim byla jedno-
rázová finanční podpora vyplacena.

Marie Vysušilová, Bc.Kateřina Šustrová

„My v tom Jihočechy nenecháme“
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Při vzpomínkách na mládí si většina obyvatel našeho města vy-
baví školní léta a mnozí si vzpomenou na pobyt ve školní družině. 
O práci vychovatelek ve školní družině se před časem vyjádřil školní 
inspektor: „Jejich práci bych nedělal ani za dolary!“

Děti se při vyučování musejí soustředit, udržovat pozornost a 
kázeň. Školní družina nemá proto výukové povinnosti a měla by 
dětem přinášet pohyb a uvolnění.

Mnozí proto stále vzpomínají na paní R. Traplovou. Poznávali 
okolí našeho města - potůček pod Lužnou, břehy rybníka, lom pod 
Větrníkem a hlavně „Sadumír.“ Někdejší Sad míru patřil k oblíbe-
ným cílům vycházek. Tam děti poznávaly stromy, zkoumaly napa-

dané listy, květiny, okolní kopce. Paní družinářka je vedla k něčemu 
velmi vzácnému - lásce k rodné zemi.

Byla vždy v dobré náladě, rozuměla vtipům. Sám si vzpomínám, 
jak komentovala povýšení Větřní na město: „Jaké město, když tu 
není řeznictví?“

V dávných debatách o vybudování rozhledny prohlásila: „Na roz-
hlednu přispěji z vlastních peněz!“

Měla vzácný smysl pro dětský humor, dokázala se s nimi zasmát 
a děti se na pobyt v družině těšily.

Zemřela ve čtvrtek 22. prosince 2022 v požehnaném věku ne-
dožitých 95 let. -zd-

Družinářka

Zápis do 1. třídy základní školy proběhne ve čtvrtek 27. dubna 
2023 od 14.00 do 18.00 hodin v budově staré školy. Je určen pro 
děti narozené od 1. 9. 2016 - 31. 8. 2017 a pro děti s odkladem 
povinné školní docházky ve školním roce 2022/2023. 

Zápis do mateřské školy bude v úterý 9. května 2023 od 8.00 
do 16.00 hodin a ve středu 10. května 2023 od 8.00 do 12.00 
hodin v kanceláři mateřské školy. Povinné předškolní vzdělávání 
se týká dětí narozených od 1. 9. 2017 - 31. 8. 2018.

Mgr. Halka Jánová
ředitelka ZŠ a MŠ Větřní 

Zápisy 
do ZŠ a MŠ Větřní 

Komunitní centrum Rovnost (organizace KoCeRo o.p.s.) vydalo 
dvě zajímavé knihy. Tou první je Romská poezie v obrazech.

Deset textů básní a prózy doprovázejí originální ilustrace róm-
ských dětí z Větřní. Často se jedná o jednoduché kresby, ale třeba 
Martin Bílý (14 let) zvolil techniku koláže, kdy je výtvarné sdělení 
doprovázeno textem. Ilustroval i báseň Emila Ciny, z níž otiskujeme 
ukázku:

  Štěstí
  Emil Cina

  Vidím vesničku rómskou,
  cestu k nám,
  a slzy v hloubi srdce ukrývám.
  Za deštěm jde velká voda,
  po osadě strach.
  Řekl někdo: „Práci nikde nedají!“
  Bože náš dobrý, Neopouštěj nás!

Škoda, že hezká knížka neuvádí jména těch, kteří děti po literární 
a výtvarné stránce vedli.

Druhá kniha organizace KoCeRo nese dlouhý název Amaro dži-
vipen Amare laveha dživen …

Nadpis téměř stostránkové knihy je spojením názvu projektu 
Amaro dživipen (náš život) a verše básně E. Ciny Amare laveha 

dživen... (ve společném slově žijí…). Redakce vedená P. Podruhovou 
nahrála na Českokrumlovsku 20 rozhovorů s Romy a Romkami 
staršími 50 let. Mezi respondenty najdeme i několik romských 
starousedlíků z Větřní.

Redakce předem stanovila tématické okruhy: např.: Můj život, 
Moje kořeny. Postoj většinové společnosti k Romům, Školy. Bylo 
zařazeno i téma Vzkaz dnešní generaci. Přepsané rozhovory věrně 
zachovávají charakter promluvy. Jejich přepisy jsou psány kurzívou.

Kniha je doplněna profesionálními celostránkovými fotografiemi 
respondentů často v útulném domácím prostředí, Vychází v hezké 
grafické úpravě V. Kotlárové Chovancové a Marie Kolářové.

Jako ukázky jsem vybral části sdělení obyvatel našeho města – 
Věry Bledé, Věry Ferencové a Gejzy Siváka

Na téma Srovnání generací odpověděla Věra Bledá:
„Za mých mladých let se nestalo, aby 10-11 leté děti běhaly 

v deset večer venku. Moje děti musely být v osm v posteli a byly 
najedené a já jsem jim přečetla pohádky. A teď ono je deset hodin, 
koukněte z okna a venku jsou 8-9 leté děti. A kdo za to může? Ty 
děti ne! Ty maminky za to můžou...“

Na téma Postoj společnosti vůči Romům odpověděla stejná 
respondentka:

„Bylo to lepší, než je to teď. My jsme bydleli tady s českýma 
lidma, Já jsem bydlela. Vedle v baráku a tam jsem byla třeba jediná

> > >

O Romech (a o nás …)
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> > >
a neměli jsme takový problémy. Chovali se k nám líp!. My jsme 
všichni pracovali tady v továrně.... Bylo tam hodně Romů a všichni 
pracovali, Jak ženský, tak mužský, Protože, když někdo nepracoval, 
nebo měl nějaký áčka, tak rovnou šel sedět...

Vždycky, když půjdete nahoru, tak oni vám řeknou: Starousedlíci 
nám nikdy nedělali problémy! Nikdy! Vůbec!“

Na stejné téma se vyjádřil i Gejza Sivák:
„Já, když sedím někde s Čechama jako v hospodě. Tak oni jako: 

Ty nejsi vůbec žádnej Cigoš, ty jsi normálně Gádžo. Já říkám: Vždyť 
já jsem čistokrevnej Cigán No, tak, někdo je tmavší, někdo světlejší, 
no...“

Při rozhovorech padly i otázky na školu.
Pozitivně hodnotí působení Základní školy v Českém Krumlově 

V. Kotlárová a celkem dobře i Základní školu ve Větřní Věra Feren-
cová:

„Taky nám nadávali... Když jsem chodila asi do šestý třídy, tak už 
se mě ti kluci zastávali. Třeba ten Krák se mě zastával. Už jsme byli 
na sebe zvyklí. Ta naše parta.“

Své mladší generaci respondenti vzkázali následující:
Věra Bledá:

Aby se učili, aby se měli rádi, aby respektovali starší a měli k sobě 
úctu!

Věra Ferencová:
„Museli by si odpouštět všechno, nebýt na sebe zlí, dobře se 

učit, aby z vás něco bylo, abyste se nedřeli jako babička. To je asi to 
nejhlavnější... To chování... Nekoukat na dobu, ale na něco jinýho. 
Asi tak...“

Gejza Sivák:
„Já myslím, že by to bylo beztak zbytečný..., když jim máma a táta 

neporučí, Takový lidi, který jsou tady, je nezajímá práce, je nezajímá 
nic,..

Velmi zajímavé knihy budou přínosem pro každého, kdo se zabý-
vá životem v našem městě a názory spoluobčanů.

-zd-

 I ten letošní rok jsme zahájili setkáním s vedením města, 
s panem starostou Mgr. Antonínem Krákem a panem místosta-
rostou MUDr. Jaroslavem Vojtíškem. Další činnost je založena na 
pravidelném setkávání členů 2x týdně v našem klubu.

Po covidové pauze jsme začátkem ledna začali přípravou 5. ma-
sopustního reje ve městě. Tisk a roznášení pozvánek a plakátů, 
zajišťování tomboly, hudby a ostatní organizační práce, které jsou 
s touto akcí spojené a nejsou viditelné.

Dne 14.2. jsme se pro odreagování zúčastnili sportovních se-
niorských her v Českém Krumlově. K tomu jsme pozvali i některé 
další seniory z našeho města. Dali jsme dohromady 5 soutěžních 
družstev a to se nepodařilo ani Českému Krumlovu nebo Kaplici. 
Kromě zábavy, legrace a sportovního zaujetí - kdy chce každý zvítě-
zit - jsme získali dvě první místa a zúčastněná děvčata k Valentýnu 
kytičku.

Rovněž v únoru proběhl 5. masopustní rej, který po pochodu 
některých masek od Slavie k městskému úřadu zahájil starosta 
města. Průvodem provázela Dudácká kapela z Českého Krumlova, 
kterou již tradičně doprovází Ing. Karel Tomšovský s harmonikou. 
Na letošních 8 zastaveních nás čekali pohostinní lidé s bohatým 
občerstvením. Nápaditost masek byla i letos obdivuhodná - např. 
maminka s dvojčátky na kočárku v úpravě mouky dvounulky.Také 
tradičně se v tělocvičně ZŠ konalo zábavné odpoledne pro děti, 
které organizovaly pod vedením Michaely Gelnarové pracovnice 
ZŠ a MŠ a její kamarádky. Nápor to byl opravdu veliký, protože 
kočírovat něco kolem stovky lidí v uzavřeném prostoru se zdá 
neuskutečnitelné. Večerní zábava od 20 hodin byla určena pro 
vytrvalce a dospělé, kteří svou výdrž dokazovali při skvělé hudbě. 
Za to mohli být všichni odměnění bohatou tombolou. Děkujeme 
organizátorům a chválíme spolupráci s vedením města.

V březnu jsme v našem klubu oslavili MDŽ, kdy dárky ženám 
předali starosta s místostarostou.

Z navázané spolupráce s ICOS Český Krumlov rozšiřujeme naší 
činnost o některé aktivity.

Dne 20.3. ve večerních hodinách jsme se prošli za doprovodu 
průvodce Českým Krumlovem.

Na konci března v restauraci Slavie jsme se zdokonalovali v ta-
nečním umění pod vedením tanečního mistra pana Máčeho.

Ve dnech 27.3.-29.3. jsme uspořádali ve spolupráci s Městem 
Větřní tradiční Jarní a velikonoční výstavu v zasedací síni. 

V polovině dubna se zúčastníme dalšího kola sportovních her 
seniorů v Českém Krumlově

Dne 25.4. spolupořádáme autobusový zájezd do Bechyně a 
Tábora.

Dne 16.5. se v restauraci Slavie od 14.00 hodin bude konat Den 
matek a 24.6. tamtéž setkání rodáků a starousedlíků.

Všem přejeme příjemné a teplé jaro! Klub seniorů

Klub seniorů v prvním čtvrtletí roku 2023



Členové SDH se sešli 12.11.2022 na valné hromadě, kde hodno-
tili činnost SDH i za JSDH Větřní za rok 2022. 
Členskou základnu tvoří 16 členů, čestným členem je již 61 let 

pan Petr Vrážek. Máme 2 členky paní Janu Kubíkovou a po dovr-
šení 18 let se v tomto roce slečna Eliška Beránková stala členkou 
zásahové jednotky. Do našich řad přibyl nový člen pan Jiří Klenka. 
Po absolvování všech školení bude zařazen do zásahové jednotky. 
Jsem rád, že noví členové posílili naše řady a jsou platnými členy 
i zásahové jednotky. 

Po covidové pandemii se vrátil částečně život do spolkového 
dění ve městě, a to po stránce kulturní i sportovní, což občanům 
scházelo. Podařilo se nám ve spolupráci s městem, paní Kateřinou 
Šustrovou, paní Michaelou Gelnarovou a Klubem seniorů zajistit 
a spolupořádat některé kulturní akce. Postavili jsme pódium pro 
akce Mikuláš, Advent a Betlémské světlo. Podíleli jsme se na přípra-
vě masopustních oslav. Pořádali jsme přednášky pro děti ze školky 
s prohlídkou požární techniky a občerstvením na naší základně. 
Dětem se moc líbilo a jako poděkování nám s paní učitelkou Bla-
ženou Němčekovou vyrobily maketu požární cisterny, to nás velmi 
potěšilo a moc jim i paní učitelce děkujeme. Naši členové zajišťovali 
i požární dozor na mši s koncertem v zátoňském kostele a na všech 
akcích PLOVÁRNA 2022 na koupališti ve Větřní. Účastnili jsme se 
i na veřejném Dětském dni, kde si děti vyzkoušely stříkat z proud-
nice. Pro děti z MŠ s panem Otou Pauknerem jsme na koupališti 
uspořádali Dětský den, za což mu tímto děkuji. Na podzim jsme 
uspořádali Hasičskou zábavu v restauraci Slavie, byly vyprodány 
všechny vstupenky a všem se líbilo a byli spokojeni. 

Proběhlo jednání se zástupci Města Větřní ohledně zakoupení 
nové požární cisterny, kde by bylo využito dotace z kraje a státu.

Hodnotila se zejména činnost týkající se zásahů, výjezdů, školení 
strojníků, velitelů a základních školení hasičů. Běžnou standardní 
činností je údržba požární techniky, pomůcek a oblečení. Většina 
výjezdů se týkala technických zásahů - polámané a vyvrácené 
stromy - 16x, 2x se jednalo o zásah na žádost zdravotní služby - 

vynášení nemocných - zraněných občanů z bytů. Bylo ohlášeno 
30 poplachů, z toho jen 2x naše jednotka nevyjela z důvodu, že 
všichni členové byli v zaměstnání. Bylo hlášeno 8 požárů, největší 
byl sklad papíru v JIP Větřní, kde se celá jednotka střídala 4 dny ve 
dne i v noci za pomoci hasičů z Vyššího Brodu, Českého Krumlova 
a Hořic na Šumavě. Pomohli jsme i s transportem občanů Ukrajiny 
z Českých Budějovic. 

Valné hromady se zúčastnil pan starosta Antonín Krák, který 
nám všem poděkoval za odvedenou práci, kterou hasiči dělají dob-
rovolně ve svém volném čase. Informoval nás ohledně zakoupeníi 
nové požární cisterny. Záleží na poskytnutých dotacích. Představil 
nám také městské akce na rok 2023. 

Závěr valné hromady jsem ukončil poděkováním všem za činnost 
a práci. Za spolupráci paní Kateřině Šustrové a popřál všem do 
nového roku zdraví štěstí a pohodu. 

     František Beránek st., před-
seda SDH ve Větřní 

Z činnosti SDH a JSDH Větřní za rok 2022
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Větřní 10.-14.7.2023

 

Větříňák
 
• Sportovně výtvarný příměstský tábor 
• Pro děti od 10 - 14 let
• Denně od 8.30 do 15.30 hod.
• Místo konání škola a její okolí
• Oběd a pitný režim zajištěn
•  Pod vedením výtvarníka a učitele 

Mgr. Martina Kubaláka, DiS.
• Cena 2.600 Kč.
• Kapacita 16 míst. (min. 12 dětí)
• Kontakt Martin Kubalák 605 986 987
• Poslední den bude uspořádán turnaj s cenami, diplomy a medailemi
• Výtvarné výrobky si děti odnesou domů

Pro účast na táboře je nutné vyplnit a odeslat přihlášku a uhradit částku 1.500 Kč do 30.5.2022, 
přihlášky jsou k vyzvednutí ve škole.
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FIRMA NOVÁK RADOMYŠL

PRODEJ KUŘIC 2023
ve VĚTŘNÍ - U JEDNOTY v 11.30 hod.
 
ve dnech:  14.4 / 12.5 / 9.6 / 7.7 / 4.8 / 

1.9 / 29.9 / 27.10 / 24.11

červené, černé, kropenaté, 
modré, žíhané, bílé, kohouti

stáří 20 týdnů - cena 240 Kč/ks

tel. 602 115 750 www.drubez-novak.cz

4.8 / 
11

Na konci roku 2022 ukončili manželé Štěpánka a Venca Berán-
kovi svoje působení na fotbalovém hřišti. Chtěl bych jim tímto za 
celý Sportovní klub Větřní, za hráče, fanoušky a všechny příznivce 
fotbalu ve Větřní poděkovat za spolehlivý a zodpovědný přístup k 
provozu fotbalového hřiště. Zejména k samotné údržbě travnaté 
plochy hřiště, ale i ostatního prostranství, kabin a provozu občer-

stvení. Děkujeme jim za všechen strávený čas na hřišti a všechnu 
odvedenou práci. Zvláštní poděkování patří Štěpánce za její neodo-
latelné bramboráky a křehoučké řízky a Vencovi za texty Babouků, 
které nás všechny naučil. Do dalších let přeji hodně zdraví, štěstí 
a pohody.

  Roman Červíček, předseda SK Větřní 

Poděkování
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